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Slagelse Kommune 
Teknik og Miljø 
Dahlsvej 3 
4220 Korsør. 
teknik@slagelse.dk  
Sendt elektronisk 
 
 

Evaluering af Vandsynsrådets arbejde 
 
 
SAMARBEJDET 
Vandsynsrådet tog for mange år siden afsæt i de gældende vandløbsregulativer, hvor der som regel 
var mulighed for at afholde vandsyn i forhold til, den i regulativerne, fastsatte 
vandløbsvedligeholdelse. 
Hashøj Kommune udviklede i sin tid disse vandsyn til at have en mere konfliktløsende funktion, og blev 
en succes, der er videreført efter kommunalreformen og sammenlægningen med Skælskør, Korsør og 
Slagelse Kommune. 
 
Fra administrationens side har vi oplevet et stigende engagement for at forene de mangesidede 
interesser, der er omkring vore vandløb og vi finder det afgørende  at de nye politiske fagudvalg 
bakker op om dette nødvendige arbejde for at forbedre vort yderst trængte vandmiljø. 
 
Det er ikke direkte beskrevet i det gældende kommissorium, men vi konstaterer, at der via 
Vandsynsrådet er opbygget en stor grad af tillid og gensidig forståelse mellem de forskellige 
interesseorganisationer. 
Vi oplever at Vandsynsrådet er blevet et netværk mellem interesseorganisationer, der også er aktivt 
udenom selve Vandsynsrådet, hvilket har taget luften helt ud af tidligere misforståelser. 
På denne måde er Vandsynsrådet blevet en succes, og de fordele som er opnået, må vi ikke sætte over 
styr. 
Omvendt savner vi at kommunen som helhed lever mere op til de fælles ønsker, som vandsynsrådet 
efterhånden er enige om på stort set alle områder. 
 
Tiden på møderne bliver altid brugt fuldt ud, hvilket vidner om behovet. 
Det har desværre også betydet at nogle emner ikke har været på dagsordenen eller er blevet 
behandlet tilstrækkeligt. 
 
En vigtig ting er den politiske tilstedeværelse. Det er vigtigt at opretholde og forstærke den politiske 
kobling, via de 2 politiske repræsentanter fra det aktuelle fagudvalg. 
 
Vi glæder os til at følgende emner kommer på dagsordenen eller bliver afsluttet i det nye 
Vandsynsråd: 
 
POLITIK FOR VANDLØBSOMRÅDET 
Denne politik skal efterleve gældende lovgivning, og efterfølgende klagenævnsafgørelser. 
 
TUDE Å GENNEM VEJLERNE PROJEKTET 
Den igangværende proces ser lovende ud. 
Vi glæder os til at deltage i det fortsatte arbejde, for at få dette projekt afsluttet. 
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VANDLØBSVEDLIGEHOLDELSEN 
Efter alt for mange år, med alt for hårdhændet vandløbsvedligeholdelse, der har medført en reduktion 
til kun 4 % af, den beregnede, maksimale ørredbestand, konstaterer vi med stor glæde, at kommunen 
har ændret sin vandløbsvedligeholdelse. Dette giver os nu mulighed for at genopbygge 
ørredbestanden. 
Men det er helt afgørende at denne nye vedligeholdelsesform fastholdes, da blot et års fejl kan sætte 
det hele over styr igen. 
 
MÅLOPFYLDELSE I FORHOLD TIL STATENS VANDPLANER 
På sidste Vandsynsrådsmøde nævnte centerchefen, at der var et stort politisk ønske om, at skabe en 
samlet plan for at opnå biologisk målopfyldelse i kommunens vandløb. 
Vi er helt enige i dette ønske, har selv efterlyst dette og bidrager selvfølgelig i den kommende proces 
for at opbygge en sådan plan. 
 
REGULATIVER 
Det er efter vor opfattelse helt afgørende at regulativerne hurtigst muligt revideres, da den 
vandløbsvedligeholdelse, der er fastlagt i de gældende regulativer, tydeligvis er hindrende for 
miljømålsopfyldelse. 
 
SPILDE- OG OVERFLADEVAND 
Vi er meget bekymrede over det efterslæb, der er i forhold til overfladevand og spildevandsrensningen 
fra Slagelse by. Men vi håber at vi i fællesskab kan finde bæredygtige løsninger på disse meget store 
udfordringer.. 
 
KOMMUNEPLANEN 
Som allerede nævnt, er vi dybt bekymrede over kommuneplanens arealudvidelser til byudvikling, uden 
at det i miljøredegørelsen er erkendt, at dette vil forstærke presset på vandmiljøet, da der ikke 
samtidig er redegjort for løsninger på dette problem. 
Vi er derfor kritiske overfor den aktuelle kommuneplan, og er kede af at vi ikke har fået dette tema 
behandlet i vandsynsrådet før kommuneplanen blev vedtaget d. 20. dec. 2021. 
 
FISHING ZEALAND 
Finder denne tekst i bilaget til byrådsmødet d. 31. Maj, som man reelt vedtog d. 20. dec. på 
byrådsmødet: 
”Slagelse Kommune vil i planperioden undersøge muligheden for yderligere samarbejder, der kan være 
med til at sætte fokus på bæredygtigt lystfiskeri, herunder Fishing Zealand”. 
Vi ser frem til at Slagelse Kommune bliver en del af del af dette vigtige samarbejde for at styrke det 
rekreative fiskeri i en turistmæssig sammenhæng. 
 
VP1 
De meget få indsatser er stort set gennemført. 
 
VP2 
Vi glæder os over, at kommunen har fremlagt det fine og gennemarbejdede indsatskatalog, som vi 
modtog i 2021, men gør opmærksom på at det var planen, at God økologisk tilstand skulle opnås 
senest 22. december 2021. 
 
VP3 
Vi er kede af at vi missede 2. millioner DKK i forbindelse med indsatser, som vi afgjort mener er 
nødvendige. Vi må i fællesskab finde løsninger på denne mango i VP3 og de aktuelle miljømål. 
 
BEMANDING 
I lyset af at spildevand og urenset overfladevand fylder meget i ligningen for at opnå god økologisk 
tilstand, mener vi at SK Forsyning også bør deltage i Vandsynsrådsmøderne. 
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JUSTERINGER I KOMMISORIUM 
Umiddelbart ikke nødvendig bortset fra bemandingen, hvor det er vigtigt at opretholde en balance 
mellem afvandings- og naturinteresser. 
Men er åbne for forslag. 
 
 
Med venlig hilsen 
På vegne af Udsætningsforeningen Vestsjælland 95 Havørreden 
Per Christensen 
 
 
 
Per Christensen | Vardevej 8, 4200 Slagelse | Denmark |  0045 60315310 | Mail; pc2@it.dk / pch2it@gmail.com  

 
Udsætningsforeningen Vestsjælland 95 Havørreden 
V/ Formand Kurt Jørgensen 
 
 
 
 
Kurt Jørgensen | Bødkervænget 5 , Sæby, 4270 Høng| Denmark | Mobile 0045 20898182 | Mail: kurthnc@gmail.com 
 
Udsætningsforeningen Vestsjælland UFV95 er en fælles organisation, bestående af Sports og Lystfiskerforeningerne på 
Vestsjælland, der har til formål, at udsætte laksefisk i Tude å og i de kystnære områder på Vestsjælland og efter evne og 
mulighed, at sikre vandløbene som gode fiske- og levesteder for ørreder. 
UFV95 ’s ca. 600 lokale medlemmer bruger årligt langt over 3000 frivillige og gratis mandetimer på at avle og producerer 
omkring 63.500 ørreder, der udsættes i hele Tude Å’s vandløbssystem, der også rummer Vårby og Bjerge Å. 
Målet er, at styrke samfundets herlighedsværdi ved, at de 616.000 danske lystfiskere kan fange havørreder langs de danske 
kyster med et lokalt potentiale på 80 millioner kroner årligt i form af de afledte erhvervsmæssige effekter ved turisme og 
erhvervsfiskeri. 
Produktionen af ørreder i Tude å er primært den eneste kilde til, at der findes havørreder langs Storebæltskysten. 
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